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Odborové organizace působící na železnici obdržely 
v průběhu minulého týdne dopisem ze dne 17.10.2022 
od Ministerstva dopravy k vyjádření návrh 17. změny Tarifu 
jízdného a přepravného pro přepravu zaměstnanců akciové 
společnosti České dráhy, zaměstnanců státní organizace 
SŽDC, zaměstnanců Ministerstva dopravy a Drážního úřadu, 
podílejících se na zabezpečování a provozování drážní dopra-
vy (dále „Tarif ZJV“). 

Předložený návrh obsahuje navýšení ceny roční prolon-
gace na období následujících tří GVD (do prosince 2025) 
pro všechny držitele jízdních výhod, s výjimkou zaměst-
nanců ČD, a.s., o 100% oproti současnému stavu, který je 
v platnosti od roku 2017. Pro zaměstnance ČD, a.s. návrh 
MD ČR zachovává stávající výši ceny prolongace. 

Dne 24.10.2022 se k jednání o návrhu sešli představitelé 
všech zúčastněných odborových organizací a výsledkem je 
společné stanovisko, kterým OC vyjadřují nesouhlas 
s předloženým návrhem a současně vyzývají MD ČR ke svo-
lání jednání za účelem dosažení vzájemné dohody 
na oboustranně akceptovatelné podobě změny Tarifu ZJV. 

Kompletní znění návrhu MD ČR i společného stanoviska OC 
jsou k dispozici na www.fvc.cz 

Společné stanovisko odborových organizací k návr-

hu MD ČR na 17. změnu Tarifu jízdních výhod ČD 

Jednání prezidia FVČ 
Ve středu dne 19. října 2022 proběhlo v 
Praze pravidelné zasedání prezidia FVČ. 
Prezidium projednalo následující materiá-
ly a problematiku:  
- Zprávu o hospodaření prezidia za 
měsíc září 2022. Po krátké diskusi pre-
zidium předloženou zprávu projednalo a 
schválilo bez připomínek.  
- Podpis PKS 2023 u ČD Cargo, a.s. 
Prezidium bylo informováno o výsledku 
kolektivního vyjednávání u společnosti 
ČDC, které bylo dne 10. října 2022 za-
končeno podpisem PKS na rok 2023 
(podrobná informace byla zveřejněná 
v Infolistu č. 9/2022). Prezidium vzalo 

informaci na vědomí.  
- Stav kolektivního vyjednávání u 
Správy železnic, s.o. Prezident FVČ 
přednesl podrobnou informaci o stavu 
„probíhajícího“ kolektivního vyjednávání 
u SŽ. Zaměstnavatel na jednání dne 7. 
října 2022 přeložil finální návrh, který 
obsahoval všechny zásadní požadavky 
většiny OC (včetně FVČ). Kompromisním 
řešením bez vítěze byl i návrh na procen-
tuální navýšení tarifních (i smluvních) 
mezd. Na předložený návrh přistoupily 
všechny odborové svazy působící u SŽ 
mimo Aliance drážního provozu, která 

Pokračování na straně 2 
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Z důvodu množících se dotazů    
k problematice  uzavření po-
jištění odpovědnosti za škody 
způsobené zaměstnavateli při 
výkonu povolání pro následu-
jící rok 2023 přinášíme infor-
maci k aktuálnímu stavu: 
 
- V současnosti je uzavřena 
pojistná smlouva s platností 
do konce roku 2022. Maxima 
pojišťovna a.s.  se k otázce 
prodloužení, či vypovězení 
pojistné smlouvy vyjádří 
nejdříve v závěru listopadu 
(30 dní před koncem smlouvy 
pro rok 2022). 
- Aktuálně není známo, zda 
Maxima pojišťovna a.s. v pří-
padě prodloužení pojistné 
smlouvy ponechá ceny pojiš-
tění ve stávající výši, či bude 
požadovat ceny pojištění na-
výšit. 
- Pro případ vypovězení po-
jistné smlouvy ze strany po-
jišťovny podniká náš smluvní 
makléř opatření k možnosti 
uzavření nové pojistné 
smlouvy u jiného pojišťovací-
ho ústavu tak, aby členové 
FVČ a FV nezůstali bez pojiš-
tění v roce 2023. 
 
Aktuálně, tak není možné 
sdělit bližší informace 
k problematice pojištění 
pro rok 2023. 
Jakmile budou známy další 
informace, budou Výbory ZO 
neprodleně podrobně infor-
mováni.   

Informace k pojištění 

z odpovědnosti za 

škodu způsobenou za-

městnavateli 2023 

odmítla svůj podpis k PKS připojit. Za 
současné situace nemůže PKS pro rok 
2023 vstoupit v účinnost. Další jednání 
je plánováno na 21. října 2022. 
- Návrh novelizace předpisů SŽ Bp1 
a Bp 2. Prezidium projednalo 
v druhém kole připomínkového řízení 
návrh novelizace předpisů SŽ Bp1 a 
Bp2. K návrhům nebyly vzneseny žád-
né připomínky.  
- Celková zpráva o prověrkách 
BOZP u SŽ v roce 2022. Prezidium 
projednalo předloženou zprávu s všeo-
becnou připomínkou, která se týká 
upozornění na neúměrně dlouhé lhůty 
termínů odstranění jednoduchých a 
finančně nenáročných závad BOZP, 
které jsou však rizikové jako zdroj pra-
covního úrazu.  
- Návrh Předpisu managmentu 
hospodaření s energií u ČD, a.s. 
Návrh této nové interní normy projed-
nalo prezidium s jednou zásadní připo-
mínkou. 
- Návrh novelizace Směrnice 
k seznamování zaměstnanců 
s dokumenty ve společnosti ČD, 
a.s. Po pečlivém prostudování tohoto 
návrhu dospělo prezidium k rozhodnutí 
celkově odmítnout předložený návrh 
novelizace a požádat gestora o konfe-
renční projednání.  
- Návrh IN ČD Cargo, a.s. ORs-80-B
-2022 „Hlášení a šetření MU 
v ČDC“. Po podrobném prostudování 
návrhu směrnice vypracovalo prezidi-
um připomínky, které byly následně 
uplatněny u gestora IN. 
- Vstup nových členů a evidenční 
změny. Prezidium schválilo přijetí no-
vých členů dle předloženého seznamu 
a vzalo na vědomí změny v evidenci 
členské základny.  
 
Další část jednání byla věnována pro-
jednávání doručených materiálů a 
zprávám jednotlivých členů prezidia a 
to zejména:  
- informaci z jednání k problematice 
připojení PC přes VPN do intranetu 
ČD dne 6.10.2022. Prezident a tajem-
ník pro hospodaření informovali prezi-
dium o výsledcích jednání. V současné 

době dochází ke specifikaci požadavků 
odborových organizací na připojení a 
následně má dojít k dohodě, jakým 
způsobem budou nadále odborové or-
ganizace do vnitřní sítě přistupovat. 
Prezidium vzalo informaci na vědomí.  
- návrh 17. změny Tarifu tzv. za-
městnaneckého jízdného ČD. Minis-
terstvo dopravy zaslalo návrh změny 
Tarifu, který vyjma zaměstnanců ČD, 
a.s. znamená 100% zdražení prolon-
gačních kupónu pro všechny ostatní 
držitele. K dané problematice proběhne 
dne 24. října 2022 společné jednání 
představitelů odborových centrál, kde 
by mělo dojít k dohodě o dalším postu-
pu. FVČ návrh na úpravu cenové hladi-
ny prolongačních kupónů vnímá jako 
velmi citlivou otázku s nemalým dopa-
dem do sociální oblasti mnoha členů 
FVČ a proto nesouhlasí s předloženým 
návrhem MD ČR.  
- projednání Organizační změny na 
O30 GŘ ČD s účinností od 1. prosince 
2022. Prezidium návrh organizační 
změny projednalo a vzalo na vědomí.  
- projednání návrhu změny č. 1 
Smluvních přepravních podmínek 
ČD pro veřejnou drážní osobní do-
pravu (SPPO) s účinností od 11. pro-
since 2022. Prezidium po pečlivém pro-
studování návrhu změny jej projednalo 
bez připomínek se souhlasným stano-
viskem.  
- informaci k probíhajícímu připomín-
kovému řízení k noveliza-
ci Procesních listů s účinností od 
11. prosince 2022. Návrh novelizace, 
celkem 61 procesních listů, byl předán 
členům P-FVČ k připomínkování s tím, 
že projednání a připomínkování návrhu 
proběhne na příštím zasedání prezidia 
dne 9. listopadu 2022.  
- náměty a připomínky na poradu 
s provozními řediteli odborů GŘ 
ČD, která proběhne dne 24. října2022. 
Představitelé FVČ budou požadovat 
vysvětlení k problematice zařazení za-
městnanců VLR do stanovené normy 
týdenní pracovní doby dle PKS ČD. 
 
Příští pravidelné zasedání prezidia 
proběhne v Praze dne 9 listopadu. 
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Výzva Výborům ZO 
Prezidium FVČ v poslední době zaznamenalo 

výskyt ohrožení bezpečnosti BOZP, ke kte-

rému dochází v důsledku snahy Správy želez-

nic, s.o. o úsporu elektrické energie tím, že v 

noční době, kdy v železniční stanici/dopravně 

nedochází k zastavení vlaku s přepravou ces-

tujících, vypíná osvětlení stanice včetně kole-

jiště a technologických stezek. K zhasínání 

osvětlení však dochází i v době, kdy se v 

kolejišti, či na technologických stezkách po-

hybují a plní své pracovní povinnosti zaměst-

nanci dopravců (strojvedoucí, vlakové a po-

sunové čety).  
P-FVČ žádá a současně vyzývá Výbory 

ZO FVČ, aby v případě zjištění takové-

ho případu provedly neprodleně jeho 

nahlášení prezidiu FVČ!!! 


